
 1 

ROMÂNIA 
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PROCES–VERBAL 

încheiat astăzi, 09.01.2019, ora 12,00, în cadrul şedinţei extraordinare a  

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN  

 

 

Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Silviu Hurduzeu.  

 

 Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 28 de consilieri județeni.  

Lipsesc motivat: domnul consilier Purea Paul, domnul consilier Damian Romulus-Marius  și 

domnul consilier Marșalic Jaro Norbert. 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.2/04.01.2019, comunicată domnilor consilieri în 

scris prin adresa nr.IV/199/07.01.2019, potrivit art.94 alin.1 din Legea nr.215/2001 a administraţiei 

publice locale, republicată în 2007, cu modificările şi completările ulterioare, invitaţilor prin adresa 

nr.I/48/04.01.2019 şi s-a adus la cunoştinţa locuitorilor prin publicare în Cotidianul „Jurnal de Caraş-

Severin” din data de 05.01.2019. 

Participă de drept domnul secretar al judeţului Darian Ciobanu. 

 Participă ca invitaţi: domnul prefect Lupu Matei, reprezentanţi ai instituţiilor subordonate 

Consiliului Judeţean Caraş-Severin, reprezentanţi ai aparatului propriu al Consiliului Judeţean Caraş-

Severin, precum și reprezentanți din partea mass-mediei.  

Ordinea de zi a fost anunţată și publicată în presă. 

Ordinea de zi este următoarea: 

1.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Județului Caraș-Severin, pe anul 

2018. 

2.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.43/16.02.2018 privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Județean Caraș-Severin și a 

bugetelor de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin sau finanţate de către acesta, pe sursa A, pe anul 2018, modificată și 

completată. 

3.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.45/16.02.2018 privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al Spitalului Judeţean de Urgenţă 

Reşiţa, instituţie de sub autoritatea Consiliului Judeţean  Caraș-Severin sau finanţată de către acesta pe 

sursa F, pe anul 2018, modificată. 

4.Proiect de hotărâre privind  acoperirea definitivă din excedentul bugetului local al Județului 

Caraș-Severin a deficitului secțiunii de dezvoltare. 

5.Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetului activităților finanțate din venituri 

proprii ale instituțiilor publice din subordinea Consiliului Județean Caraș-Severin, finanțate din  sursa 

bugetară E, rezultat la incheierea exercițiului bugetar 2018, pentru finanțarea cheltuielilor în anul 2019. 

6.Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetului Spitalului Județean de Urgență 

Reșița , instituție publică din subordinea Consiliului Județean Caraș-Severin finanțată integral din 

venituri proprii din sursa bugetară F, rezultat la încheierea exercitiului bugetar 2018, pentru finantarea  

cheltuielilor în anul 2019. 

7.Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.139/18.07.2018 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare al aparatului 

propriu al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Caraş-Severin, a 

Regulamentelor de organizare şi funcţionare ale structurilor rezidenţiale fără personalitate juridică din 
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cadrul Direcţiei, precum și a Regulamentelor de organizare și funcționare ale serviciilor sociale cu 

personalitate juridică din subordinea Direcției. 

8.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judetean Caraș-Severin 

nr.87/26.04.2018 privind aprobarea organigramei, a statului funcţiilor de demnitate publică şi a statelor 

de funcții ale aparatului de specialitate al Consiliului Județean Caraș-Severin, cu modificările 

ulterioare. 

9.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.88/26.04.2018  privind aprobarea organigramei și a statelor de funcții ale Direcției Generale de 

Asistență Socială și Protecția Copilului Caraș-Severin, precum și ale instituțiilor de asistență socială cu 

personalitate juridică, cu modificările ulterioare. 

10.Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul aparatului propriu al Consiliului Județean Caraș-Severin. 

11.Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul aparatului propriu al Direcției Generale de Asistență Socială și 

Protecția Copilului Caraș-Severin. 

12.Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul Direcţiei de Evidenţă a Persoanelor a Judeţului Caras-Severin. 

13.Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul Direcției de Drumuri Județene Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bună ziua și ”La mulți ani”! Ne întâlnim în prima 

ședință de Consiliu Județean, pe anul 2019, o ședință extraordinară programată pentru data de azi, 

pentru că prevederile legislative impuneau ca anumite reglaje, despre care o să vorbim, ale bugetului 

Consiliului Județean, să se facă în primele 5 zile lucrătoare ale anului 2019. Ședința este legal 

constituită. Avem 5 absenți, poate mai ajung dintre dânșii: domnul Purea, domnul Damian, domnul 

Marșalic, domnul Dinu și domnul Gâfu. Repet, ședința este legal constituită. Înainte de a discuta 

ordinea de zi, domnul secretar, procesul-verbal al ședinței de anul trecut.  

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumesc, domnule președinte. În mape aveți 

procesul-verbal încheiat cu ocazia ședinței ordinare din 18 decembrie 2018. N-au fost absenți la 

momentul respectiv. Dacă l-ați parcurs, dacă aveți amendamente, propuneri? 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Grupul liberal nu-l votează, având în vedere că ne-am 

retras la respectiva ședință de lucrări. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Nu votați procesul-verbal? 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Procesul-verbal. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Bun. Supun la vot. Cine este ”pentru”? Împotrivă? 

Abțineri? Mulțumesc. Grupul liberal nu votează. De fapt, trebuia domnul secretar să supună la vot. 

 Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Nu, nu, o mică completare. Procesul-verbal nu 

e un act administrativ, e un fapt juridic și dumneavoastră n-ați fost absenți, ați plecat pe parcursul 

ședinței. Or, parte din proiecte și abținerile dumneavoastră, în special a dumneavoastră, domnule 

Teodorescu, și cred că și domnul Surdu, e consemnat aici, sunt trecute… 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Am observat. Totuși, nu votăm procesul-verbal din 

ședință! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În regulă. Bun. Ordinea de zi, aveți ordinea de zi în față. 

Nu sunt alte propuneri peste ordinea de zi. Cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. Se 

aprobă în unanimitate. 

* 

 

Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:  

1.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Județului Caraș-Severin, pe anul 

2018. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: La sfârșitul anului trecut, împreună cu domnul prefect, 

am inițiat 3 hotărâri de Guvern pentru plata arieratelor la spitalele din județul Caraș-Severin. Este 

vorba de Spitalul de Urgență din Reșița, pentru suma de 4 milioane, Spitalul din Caransebeș, 2 

milioane și Spitalul din Oravița, 1 milion. În ședința din data de 21 decembrie au fost aprobate aceste 
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hotărâri de Guvern. Evident că, vreau să mulțumesc pentru sprijin doamnei deputat Luminița Jivan, 

pentru că aceste proiecte de hotărâri inițiate de mine și de domnul prefect au fost aprobate în ședința de 

Guvern și cu sprijinul dumneaei. În data de 21 a fost aprobat, era înainte de Crăciun. În data de 27, 

Administrația Finanțelor Publice din județul Caraș-Severin ne-a comunicat de această sumă, că bugetul 

Consiliului Județean este suplimentat. Pentru că nu aveam posibilitatea să vă convoc, banii au fost 

transmiși, dați Spitalului Județean, prin dispoziție. Astăzi, în fața dumneavoastră, venim cu proiectul 

de hotărâre prin care să aprobăm acești bani pentru Spitalul Județean de Urgență Reșița. Și acum, ca să 

fac o scurtă recapitulare, la ședința aceea, pentru că tot ați deschis, domnule Teodorescu, subiectul cu 

plecatul din sală, ați plecat pentru că din bugetul Spitalului din Caransebeș sau din bugetul alocat 

inițial municipiului Caransebeș, din care, toți banii erau pentru arieratele spitalului, a fost preluată 

suma sau s-a făcut un amendament de a se lua suma de 65.000. Iată că, urmare a hotărârii de Guvern, 

spitalul… 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea : Au mai fost și alte … 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog să nu mă întrerupeți, că o să aveți posibilitatea să 

vorbiți. Spitalul Municipal din Caransebeș a primit 2 milioane. Deci puteți să faceți un calcul, ca să 

vedeți diferența. Să nu mai vorbesc și de suma pe care municipiul Caransebeș a primit-o la sfârșitul 

anului și cred că o știți foarte bine, dacă nu, vă puteți interesa. E mult mai mare decât cei 65.000, care, 

prin amendament, au fost luați din bugetul Spitalului Caransebeș. Vă rog, domnul Teodorescu. 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Banii au venit, înțeleg, de la Guvern. Deci nu de la 

Consiliul Județean! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Și ceilalți, tot de la Guvern, domnul Teodorescu! Dar 

banii au venit, v-am spus și vă repet, vă mai spun încă odată, ca să pricepeți, și domnul prefect vă 

poate spune și dânsul, banii pentru spitale au venit în urma hotărârilor de Guvern inițiate de 

președintele Consiliului Județean și prefectul județului și susținute de doamna deputat PSD Luminița 

Jivan. 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Deci vorbim de sume diferite venite o parte de la județ, 

o parte de la Guvern. Asta e chestiunea. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: De sume diferite, domnul Teodorescu. Dar Primăria… să 

dau un exemplu, Oțelu Roșu, care are spital, n-a primit bani de la Guvern pentru spital. A primit 

Primăria Caransebeș și Spitalul din Caransebeș. Deci, ca să puteți să faceți o comparație între sumele 

primite de la Guvern, pe semnătura președintelui Consiliului Județean și a prefectului, pentru spital și 

apoi pentru Consiliul Local sau pentru bugetul propriu. Este vorba de 1.200.000, a primit Caransebeș. 

Și dacă, după ședință, doriți, vă chem la mine în birou și o să vă arăt toate documentele, ca să vedeți 

cum s-au primit acei bani. Vă rog. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnule președinte, dacă îmi permiteți? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Sigur! 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Nu este vorba doar de faptul că s-au făcut demersurile 

pentru ca să se plătească aceste sume, întrucât Spitalul din Caransebeș nu deservește doar municipiul 

Caransebeș. Deservește toate văile acelea unde sunt atâtea primării și unde nimeni nu dă nici un ban, 

decât comunitatea din Caransebeș, pentru funcționare. Nu vorbim de cele de la Casa de Asigurări de 

Sănătate. Era, dacă vreți, o obligație morală a dumneavoastră, apoi una de serviciu, iar a domnului 

prefect, nu mai vorbim. Foarte bine că ați făcut rost, bine că ați achitat! Noi am plecat atunci și în semn 

de protest față de ce stabilisem în comisii. Vorbisem o treabă în comisii, semnasem, convenisem, ca 

atunci când, să zicem, a început ședința, cunoașteți gestul reprobabil al liderului de grup al Grupului 

PSD, care a zis: ”Ce-ar fi să dăm un extemporal, să vedem care sunt cu Mocioalcă, care sunt cu 

Luminița Jivan, să vedem, votează toți?” Era bun extemporalul acesta care l-ați dat… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Haideți, domnul Cojocariu, nu… 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: De ce să nu vă spun? Vă spun ce s-a întâmplat! Mai era și o 

chestiune de răzbunare, pentru că primarul din Caransebeș îl demisese pe manager, care era un om 

băgat de către PSD, înăuntru și scormonea…Eu așa o interpretez. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Ați văzut ce tare e partidul acesta, ce tare e  PSD-ul, dacă 

reușește să… 

 Domnul consilier Dinu Gabriel: Parcă vă și văd în rolul doamnei diriginte Isoscel, domnul… 
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 Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog frumos… 

 Domnul consilier Cojocariu Ioan: E bine să începem curați, e început de an.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bun. În regulă. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Am fost cu agheasmă, am și băut o parte din noi, unii au 

băut pe ascuns… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: E foarte bine, dar am ținut să fac aceste clarificări. Vă 

rog să nu mi-o luați în nume de rău, dar chiar erau utile aceste clarificări. Haideți să trecem mai 

departe! 

Deci primul proiect este cel privind rectificarea bugetului propriu al județului  Caraș-Severin, 

cu suma de 4 milioane. Vă spuneam că acești bani au fost dați la sfârșitul anului, prin dispoziția 

președintelui Consiliului Județean, pentru a nu a convoca. Legea permite acest lucru. Astăzi validăm 

această dispoziție. Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel 

George nu participă la vot având un interes personal.  

Articolul II, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul III, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul IV, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul V, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă hotărârea. Vă mulțumesc.  

Mai vreau să fac o precizare, ținând cont și de faptul că a fost votat acest proiect de hotărâre, să 

felicit colegii de la Consiliul Județean și de la Spital, pentru că au reușit, din 27 și până la sfârșitul 

anului, să consume acești bani. Nu doar acești bani, ci și banii pe care noi i-am dat la Spital, cei 

650.000. N-a fost o muncă ușoară. Dar banii au fost din fondul de rezervă al Guvernului și pentru a nu 

fi preluați în excedent de către Spital, a fost foarte bine că au reușit să plătească facturi, de acești bani, 

banii erau pentru arierate. Îi felicit! Pe de altă parte, vreau să fac o solicitare către conducerea 

Spitalului, Consiliul de Administrație, domnul director. Acești bani au venit pentru achitarea 

arieratelor. Pentru Spitalul de Urgență este solicitare, pentru celelalte două spitale este doar 

recomandare, pentru că nu sunt în subordinea noastră. Eu îmi doresc ca, în lunile următoare, să nu 

ajungem la arierate la suma de la sfârșitul anului trecut. Adică, ce am reușit să primim de la Guvernul 

României să punem la loc în perioada următoare. Conducerea Spitalului, Consiliul de Administrație, 

conducerea executivă, au obligația ca în cel mai scurt timp să vină cu o serie de propuneri, evident 

după semnarea contractului cu Casa de Sănătate, să vedem pe ce bani ne putem baza de la Casa de 

Sănătate, astfel încât în perioada următoare să nu punem la loc acești bani pe care i-am primit. Să nu 

ajungem la același nivel al arieratelor și al plăților restante, pentru că nu cred că se va repeta acest 

lucru foarte des. Și până la urmă, așa este și normal! Să ne limităm cheltuielile Spitalului, în funcție de 

veniturile pe care le are spitalul, în urma, repet, semnării contractului cu Casa de Sănătate, pentru că 

cei mai mulți bani vin din contractul cu Casa de Sănătate și, bineînțeles, o analiză pe celelalte venituri 

suplimentare. 

* 

Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume:  

2.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.43/16.02.2018 privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Județean Caraș-Severin și a 

bugetelor de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului 

Judeţean Caraş-Severin sau finanţate de către acesta, pe sursa A, pe anul 2018, modificată și 

completată. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este consecință a punctului anterior. Aici discutăm de 

sursa A. Nu mai reiau, știți despre ce este vorba. Este vorba despre acea sumă. Articolul I, cine este 

”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 
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Articolul II, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul III, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul IV, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă hotărârea. 

* 

Se trece la discutarea punctului 3 al ordinii de zi şi anume:  

3.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.45/16.02.2018 privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli al Spitalului Judeţean de Urgenţă 

Reşiţa, instituţie de sub autoritatea Consiliului Judeţean  Caraș-Severin sau finanţată de către acesta pe 

sursa F, pe anul 2018, modificată. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: La fel, consecință a celor două proiecte anterioare. 

Rectificăm bugetul Spitalului Județean cu suma de 4 milioane. De fapt, aprobăm dispoziția 

președintelui Consiliului Județean. Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Articolul II, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul III, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Articolul IV, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George 

nu participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă hotărârea. Vă mulțumesc. Să știți, că nu 

este prima dată când se procedează așa, cu alocarea banilor prin dispoziție. Am mai făcut și am mai 

aprobat. Dar ținând cont de faptul că banii au venit în data de 27, nu puteam convoca ședință de 

Consiliu Județean în urma hotărârii de Guvern. Ședința putea fi programată în urma adresei de la 

Administrația Județeană, că ei sunt cei care ne comunică în momentul în care primim banii, chiar dacă 

apare HG-ul. Ei bine, dacă noi făceam hotărâre de Consiliu Județean, trebuia cel puțin de pe-o zi pe 

alta să convoc ședința. Mai pierdeam încă o zi, ceea ce ar fi fost o zi pierdută de Spital în a reuși să 

facă plăți. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 4 al ordinii de zi şi anume:  

4.Proiect de hotărâre privind  acoperirea definitivă din excedentul bugetului local al Județului 

Caraș-Severin a deficitului secțiunii de dezvoltare. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: O să vreau să fac o scurtă precizare, pentru că aș vrea să 

fie foarte bine înțelese lucrurile. Este vorba despre un ordin al Ministerului de Finanțe care este valabil 

pentru toate unitățile administrativ-teritoriale, ca în primele 5 zile lucrătoare ale anului să se facă 

reglajele pe excedent sau deficit și în cazul în care există deficit, să se acopere acest deficit. Pe scurt, 

am început anul 2018 cu un excedent de 37 de milioane. Vă aduceți aminte, excedentul a fost cauzat 

sau datorat, dar fiind vorba de un lucru bun, că erau  bani în plus, pot să spun ”și datorat”, dar pe de 

altă parte am și pierdut din cauza asta. A fost din cauza faptului că am avut conturile blocate. Când am 

câștigat procesul am primit banii înapoi, ni s-au deblocat conturile. Nu exista posibilitatea de a cheltui 

banii, am rămas în excedent. Când s-a făcut bugetul pe anul 2018, toate consiliile, toți ordonatorii de 

credit care au avut excedent au fost penalizați. Ca urmare, Consiliul Județean a pornit inițial cu un 

buget de 214 milioane și excedentul de 37 de milioane. Știți foarte bine, că am construit bugetul pe 

deficit, pe secțiunea de funcționare, nu pe secțiunea de dezvoltare. Am constituit pe deficit, pentru că 

nu aveam acoperite salariile nici la aparatul propriu și nici la Direcția Generală de Asistență Socială. 

Prin rectificările făcute de Guvern, cea din vară a fost cea mai importantă, am reușit să primim bani 

pentru a acoperi salariile. În urma tuturor rectificărilor, bugetul Consiliului Județean a ajuns de la 214 

la 256 de milioane. Despre excedent: avem în acest moment un excedent de 14 milioane pe secțiunea 
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de funcționare și un deficit de 6 milioane pe secțiunea de dezvoltare. Pentru că am preluat pentru 

secțiunea de dezvoltare bani din excedent, ca să reușim să ducem mai departe proiectele pe care le 

aveam în derulare, în mare parte, plata studiilor de fezabilitate la proiectele depuse pentru finanțare 

europeană. Deci, la 37 de milioane, inițial, excedent, 14 pe secțiunea de funcționare, avem acum, și 6, 

deficit, pe secțiunea de dezvoltare, pentru că, repet, am cheltuit din banii de excedent, diferența, 14 

minus 6 este 8 și cu 37 de milioane, în acest moment, Consiliul Județean are un excedent de 46 de 

milioane. Și într-o ședință viitoare, cum s-a făcut în fiecare an, o să existe un proiect de hotărâre, supus 

aprobării plenului Consiliului Județean, privind utilizarea excedentului bugetar. Așa cum a fost și la 

începutul anului 2018, 2017, așa va fi și la începutul acestui an. Mare parte din acești bani, dacă vă 

aduceți aminte, sunt cei proveniți de la ANPDCA, în urma parteneriatului dintre DGASPC și 

ANPDCA, pe acel proiect european, l-am aprobat la sfârșitul anului trecut, privind plata asistenților 

maternali. Dar într-o ședință ulterioară a Consiliului Județean, toți acești bani, tot excedentul bugetar 

va constitui un proiect de hotărâre prin care vom aproba utilizarea acestui excedent în cursul acestui 

an. Ca să se înțeleagă foarte bine ce este cu deficitul! Dacă mai sunt intervenții? 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Da, domnule președinte.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Cu toate explicațiile dumneavoastră și cu expunerea de 

motive, totuși o să vă rog să ne lămuriți suplimentar cum s-a ajuns la acest deficit deloc neglijabil de 

aproape 6.200.000 lei pe secțiunea de dezvoltare. Și dacă eventual există o culpă, neglijență la nivelul 

aparatului propriu pentru această situație? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul consilier, deficitul nu înseamnă o culpă, ca să ne 

înțelegem! Deci v-am explicat, o să reiau. Când am construit bugetul pe anul 2018, l-am construit fără 

a acoperi toate cheltuielile de funcționare și, și pe cheltuielile de dezvoltare au fost mai puține 

cheltuieli prevăzute, pentru că aveam excedent. Și am folosit din excedent, așa este normal să facem! 

Noi nu lăsam excedentul acela să zacă acolo. Cele 6 milioane nu sunt bani aduși de acasă sau de 

altundeva, sunt tot din banii Consiliului Județean, din excedentul din anul 2017, pe care i-am folosit 

pentru a depune proiectele. Și dacă doriți, o să vă facem o informare pe ce s-au cheltuit cei 6 milioane. 

Dar dacă dumneavoastră spuneți că deficitul e o culpă, credeți-mă, e prima dată… 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Nu. Eu am întrebat ”dacă este”? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: E suficient că întrebați așa ceva! Cum puteți să spuneți 

că deficitul… 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Mai direct, domnule președinte. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Noi am luat banii din excedent ca să îi băgăm în 

dezvoltarea județului și dumneavoastră întrebați dacă e o culpă? Păi ați fi vrut să păstrăm tot 

excedentul și să nu plătim proiectele depuse pentru finanțare?  

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: O să vă întreb mai direct. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mai direct! Și o să vă răspund cât pot de … 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Cumva, disfuncționalitățile din bugetul pe 2018 s-au 

dat datorat bugetului excesiv pentru salarii? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Nu. Din contră! Dar stați un pic. Bugetul excesiv pentru 

salarii? Bugetul excesiv pentru salarii? Vedeți, aici… 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: De anul trecut. Dacă impactul a fost prea… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Aici, chiar dați-mi voie să fac o scurtă referire politică. 

Asta e o consecință a faptului că vă schimbați foarte des! Dacă vă aduceți aminte, data trecută sau când 

am aprobat salariile, domnul Cojocariu era atunci, și putem să luăm procesele-verbale, lider de grup, și 

spunea că s-au mărit prea puțin salariile. Și acum, dumneavoastră spuneți de majorarea excesivă a 

salariilor aparatului propriu? 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Domnule președinte, la începutul alocațiunii pe acest 

subiect ați menționat că a ridicat probleme asigurarea fondului de salarii.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Sigur! Păi sigur. 

Domnul consilier Crina Ioan: Domnule președinte, vă rog, dacă îmi dați voie? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog, domnul Crina.  
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Domnul consilier Crina Ioan: Stimați colegi, eu am mai spus cred că odată, acum vreun an de 

zile, ce înseamnă bugetul! Deci, ca să putem discuta, trebuie să avem noțiunile elementare. Buget nu 

înseamnă bani, buget sunt provizioane. Noi, la începutul anului, previzionăm ca vom avea atâtea 

venituri și vom face atâtea cheltuieli. N-are nici o legătură cu banii! Sigur că, pe parcursul anului se 

pot schimba lucrurile. Și domnul președinte a explicat destul de clar! Anul trecut, din cauză că am 

încasat niște bani, cred că au venit de pe fondurile europene, am fost cu un excedent bugetar pe care 

trebuia să-l folosim. Noi, la începutul anului, am previzionat într-un anumit fel. Sigur că, pe parcursul 

anului s-au mai schimbat lucrurile. Nu e vorba că banii aceștia, 6 milioane, lipsesc. Deci nu e vorba de 

bani! Într-un buget trebuie să avem noțiuni simple, elementare, de economie. Sunt niște previziuni! 

Noi previzionăm. Peste o lună de zile vom vota bugetul pentru anul viitor. Păi și ce facem? În decursul 

anului nu mai schimbăm nimic, dacă se schimbă lucrurile? Mai vine un proiect, trebuie să plătim un 

studiu. Deci n-are legătură cu banii! Nu este o parte contabilă efectiv, e o previziune. Astea se 

reglementează la sfârșitul anului, când noi trebuie să ne închidem pe bugetul respectiv. Mulțumesc. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc. 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Da. Eu vă spun că grupul nostru se abține de la votarea 

acestui proiect. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Domnul președinte, pentru că ați pronunțat ilustrul meu 

nume… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Cu drag, să știți!  

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Da, da… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Și cu simpatie. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Colegul meu a înțeles din prima, dar eu cred că v-a mai 

întrebat odată ca să înțeleagă și presa, să nu mai fiți nevoit să faceți conferință de presă la sfârșit, tot pe 

această treabă. Ce vreau să vă spun de culpa de care…Dumneavoastră, când auziți de culpă, vă și 

gândiți la penal! Nu trebuie să vă gândiți la penal. E un gest reflex la PSD, treaba aceasta, de a crede că 

ești imediat luat în gheare. Este vorba de cele două trepte ale culpei care înseamnă neglijență sau 

imprudență. Și credea că e una din acestea vizavi de folosirea banului public! Trebuie să o luați altfel! 

Nu în sensul brusc, așa… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Am înțeles, aveți dreptate. Din Consiliul Județean, 

conducerea Consiliului Județean era de la PSD, cea trecută, care a avut probleme penale, nu de la PNL. 

Aveți dreptate, noi reacționăm la chestiile penale. Domnul Ghiorghioni e de la PSD, nu? Articolul 1, 

cine este ”pentru”? Grupul PNL se abține de la vot.  Domnul consilier Surdu Daniel George nu 

participă la vot. 

Articolul 2, cine este ”pentru”? 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: N-ați întrebat ”împotrivă”, ”abțineri”… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Împotrivă? Abțineri? Îmi cer scuze! Abțineri sau 

împotrivă? Abțineri. Articolul 2, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri?  Grupul PNL se abține de la 

vot.  Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Articolul 3, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Grupul PNL se abține de la vot.  Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Grupul PNL se abține de la vot.  Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă 

hotărârea. 

* 

Se trece la discutarea punctului 5 al ordinii de zi şi anume:  

5.Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetului activităților finanțate din venituri 

proprii ale instituțiilor publice din subordinea Consiliului Județean Caraș-Severin, finanțate din sursa 

bugetară E, rezultat la încheierea exercițiului bugetar 2018, pentru finanțarea cheltuielilor în anul 2019. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Avem aici instituțiile aflate în subordinea Consiliului 

Județean, pe sursă E. Este vorba de C.S.E.I. Aurora, un excedent de 29,85 mii lei și Biblioteca 

Județeană, un excedent de 0,53 mii lei. Intervenții? Același lucru ca și dincolo, aceleași prevederi 

legale. Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George nu 

participă la vot. 
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Articolul 2, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George nu 

participă la vot.  

Articolul 3, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George nu 

participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă hotărârea. 

* 

Se trece la discutarea punctului 6 al ordinii de zi şi anume:  

6.Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetului Spitalului Județean de Urgență 

Reșița, instituție publică din subordinea Consiliului Județean Caraș-Severin finanțată integral din 

venituri proprii din sursa bugetară F, rezultat la încheierea exercițiului bugetar 2018, pentru finanțarea  

cheltuielilor în anul 2019. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Excedentul este de 393,59 mii lei. Se vor utiliza pentru 

finanțarea cheltuielilor de funcționare 154,80 mii lei și pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii de 

dezvoltare 238,79 mii lei. Intervenții? Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. 

Articolul 2, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George nu 

participă la vot.  

Articolul 3, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Surdu Daniel George nu 

participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Domnul consilier Surdu Daniel George nu participă la vot. Se adoptă hotărârea. 

* 

Se trece la discutarea punctului 7 al ordinii de zi şi anume:  

7.Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-

Severin nr.139/18.07.2018 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare al aparatului 

propriu al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Caraş-Severin, a 

Regulamentelor de organizare şi funcţionare ale structurilor rezidenţiale fără personalitate juridică din 

cadrul Direcţiei, precum și a Regulamentelor de organizare și funcționare ale serviciilor sociale cu 

personalitate juridică din subordinea Direcției. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Ținând cont de prevederile legislative care spun că, 

banii, contribuția persoanelor vârstnice la căminele de persoane vârstnice se constituie venit la bugetul 

local, se cuvine a modifica regulamentele centrelor pentru persoane vârstnice, C.P.V. Reșița, C.P.V. 

Sacu și C.P.V. Caransebeș. Dacă sunt intervenții? Domnul secretar, dacă doriți să faceți completări 

legat de acest lucru. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: E de dată recentă prevederea normativă, 

imediat vă spun, e Legea nr.19/2018 și a inversat oarecum modalitatea de încasare a veniturilor proprii. 

Noi nu facem decât, de formă, să reflectăm practic modificarea legislativă și să statuăm că veniturile 

încasate de la beneficiari, la căminele de persoane vârstnice, se vor face venit la bugetul local al 

județului. Mulțumesc.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc. Dacă sunt intervenții?  

Domnul consilier Boșneac Valentin Samuel: Eu aș vrea să clarific. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Boșneac Valentin Samuel: Deci aceste sume vor constitui un excedent în 

cadrul DGASPC-ului. Aș vrea să mai solicit, să repet solicitarea care am făcut-o, de înnoire a parcului 

auto, când vom refolosi acești bani. Sunt două probleme la DGASPC. Vreau să spun, avem foarte 

mulți copii în plasament și asta ne plasează printre județele de vârf, în ce privește reforma în acest 

sistem. Iar ca să fie bine monitorizați, asistenții sociali și alți funcționari au nevoie să se deplaseze în 

teren. Județul nostru fiind foarte întins, e nevoie de mașini. Parcul auto, care e acum, este uzat și fizic 

și moral. Doi: comisiile de evaluare a persoanelor cu handicap, și adulți și copii, la fel, au nevoie să se 

deplaseze în teren. Cota de combustibil este mult prea mică față de nevoile care sunt. Cred că s-ar 

cuveni, din acest excedent sau din alte fonduri, să avem în vedere și lucrul acesta: unu, înnoirea 

parcului auto la DGASPC și doi, creșterea cotei de combustibil la comisiile care trebuie să se 
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deplaseze în teren. Vreau să spun că, poate jumătate din cei care se încadrează la această categorie de 

handicap trebuie să fie vizitați acasă, că nu se pot deplasa. Mulțumesc și sper să se ia în considerare 

solicitarea care am făcut-o.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Mulțumesc. Domnul consilier, nu e excedent. Deci 

până acum banii intrau în bugetul căminelor. Banii o să se constituie buget local. Evident că banii tot 

acolo o să-i dăm, că asigurăm cheltuielile de funcționare. De problema cealaltă ați spus și în ședința 

trecută. Când vom discuta bugetul, bugetul Consiliului Județean și bugetul Direcției Generale de 

Asistență Socială, o să ținem cont de această solicitare de înnoire a parcului auto.  

Domnul consilier Boșneac Valentin Samuel: Da. Mulțumesc. Tocmai de aceea am intervenit, 

că era vorba de DGASPC. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În regulă. Vă mulțumesc. Dacă nu mai sunt…Articolul I, 

cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul II, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul III, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul IV, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

* 

Se trece la discutarea punctului 8 al ordinii de zi şi anume:  

8.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judetean Caraș-Severin 

nr.87/26.04.2018 privind aprobarea organigramei, a statului funcţiilor de demnitate publică şi a statelor 

de funcții ale aparatului de specialitate al Consiliului Județean Caraș-Severin, cu modificările 

ulterioare. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Este vorba de două upgradări, ca urmare a finalizării 

perioadei de stagiu. De asemenea, 8 funcționari publici au susținut examenul de promovare în grad 

profesional și au fost declarați admiși. Aveți în materialul de la proiectul de hotărâre exemplificate 

toate aceste transformări. Deci nu se modifică organigrama, rămâne în același număr de posturi. 

Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul II, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul III, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul IV, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul V, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Mulțumesc. Se 

adoptă în unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 9 al ordinii de zi şi anume:  

9.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Caraș-Severin 

nr.88/26.04.2018 privind aprobarea organigramei și a statelor de funcții ale Direcției Generale de 

Asistență Socială și Protecția Copilului Caraș-Severin, precum și ale instituțiilor de asistență socială cu 

personalitate juridică, cu modificările ulterioare. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: La solicitarea DGASPC, se solicită upgradarea a 5 

posturi publice, ca urmare a susținerii examenului de promovare în grad, de asemenea, upgradarea a 5 

funcții contractuale și transformarea a două posturi vacante la Centrul ”Nera” Oravița și Centrul 

”Elena Ardelean” Oravița. Dacă sunt intervenții? Articolul I, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? 

Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul II, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul III, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul IV, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul V, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul VI, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul VII, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul VIII, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 
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Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. 

Se adoptă în unanimitate. 

* 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Urmează 4 proiecte de hotărâri care sunt identice. O să 

fac o referire generală. Este vorba despre ”Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază 

pentru funcționarii publici și personalul contractual din cadrul aparatului propriu al Consiliului 

Județean Caraș-Severin” și același lucru pentru personalul din cadrul Direcției Generale de Asistență 

Socială, Direcției de Evidență a Persoanelor, Direcției de Drumuri Județene Caraș-Severin. Sunt două 

lucruri care ne obligă să modificăm aceste salarii: pe de-o parte, acordarea indemnizației de hrană 

începând cu 1 ianuarie, pe de altă parte, o modificare legislativă cauzată de modificarea salariului 

minim pe economie, Știți că, în funcție de acest salariu este calculat salariul președintelui, al 

vicepreședinților și salariile tuturor funcționarilor. Sunt calculate pe baza unei grile, funcție de salariul 

vicepreședinților Consiliului Județean. Ca urmare a acestor modificări legislative, se impun 

modificările la salariile aparatului propriu al Consiliului Județean  Caraș-Severin și a celor 3 direcții, 

DGASPC, Direcția de Evidență a Populației și Direcția de Drumuri Județene. Domnul secretar, dacă 

doriți să faceți clarificări legate de indemnizația de hrană, cu aplicarea ei din data de 1 ianuarie. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Da. Mulțumesc, domnule președinte. Am făcut 

și o adresă, în sensul acesta, către toate entitățile din subordine. De ce am făcut-o? Pe considerentul că 

legislația e puțin, și duală și neclară. Legea privitoare la salarizare, în articolul 18, zice în felul 

următor: ”Începând cu 1 decembrie 2018, se acordă obligatoriu…”și subliniez ”…se acordă 

obligatoriu indemnizație de hrană în cuantum de…” Ulterior, prin două ordonanțe, dar succesiunea lor 

ne-a derutat și pe noi, Guvernul optează prin Ordonanța nr.90 să sisteze aplicarea articolului 18 pe 

întregul an și prin Ordonanța nr.91, care succede Ordonanței nr.90, iată, și ca număr și în tot, modifică, 

dar nu substanțial, articolul 18 din Legea salarizării. Nu-l modifică în privința acordării. Printr-o altă 

ordonanță, nr.114, se acordă în anul 2019-2020, iată, respectiva indemnizație de hrană. De unde 

derutarea? Nu în privința acordării, e clar, e imperativ, se acordă obligatoriu, în privința datei de la 

care începe să se acorde indemnizația de hrană. Iată, o vom acorda din 1 ianuarie. În plus, aveam și 

nelămuriri, le-am clarificat în timp. Avem și un punct de vedere de la Ministerul Economiei, în sensul 

acesta. În sensul că, nu i-a deschis o linie bugetară Ministerului Educației, pare-mi-se. E în acord cu 

punctul nostru de vedere. Atât, domnule președinte. Și mai o completare, nu face obiectul proiectului 

de hotărâre, în privința voucherelor de vacanță. Se vor acorda și acestea, dar la un cuantum sistat și 

anume, la 1450, până în 2020. Mulțumesc. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc. O scurtă precizare vreau să fac, cât 

reprezintă indemnizația de hrană, a douăsprezecea parte din două salarii de bază minime brute pe țară 

garantate în plată, deci 360 de lei… 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Domnule președinte, o scurtă intervenție. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Înainte de intrarea în vigoare a Legii-cadru privind 

salarizarea unitară nr.153/2017, sporurile de conducere variau între 25%-30% și până la 50%, din câte 

rețin eu. Acum, observ și vreau să trag un semnal de alarmă, pentru funcțiile de conducere salariile 

sunt duble și ceva, aproape triple, față de execuție. E o situație care nu mi se pare în regulă. De 

asemenea, solicit o informare până la următoarea ședință, cât la sută din bugetul Consiliului Județean, 

pe 2018, a reprezentat anvelopa salarială, ca să ne lămurim și noi. Ne concentrăm pe funcționare, pe 

dezvoltare. Deci asta e una. Bineînțeles, votăm. Înțeleg că sunt prevederi legale, dar aș vrea să aveți în 

vedere, în construcția bugetului pe 2019, că noi trebuie să ne concentrăm pe serviciile oferite, mai 

puțin pe funcționare. În acest sens, vă rog să aveți în vedere mărirea substanțială a fondurilor la 

capitolul ”reparații curente drumuri județene”. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Încă odată, o să vă rog să repetați. Deci doriți o 

informare legată de salariile aparatului propriu? 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Nu. Privitor la: bugetul general consolidat al 

Consiliului Județean, cât au reprezentat salariile ca proporție, ca procent, din întreg bugetul Consiliului 

Județean.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Inclusiv salariile asistenților maternali. 
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Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Inclusiv! Bineînțeles. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Ok. Bun. În regulă. Asta am înțeles-o. Și cealaltă, cu 

triplarea salariilor, lămuriți-mă… 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Nu. Mă refeream la diferența foare mare între funcțiile 

de execuție, salariile pentru funcțiile de execuție și salariile funcțiilor de conducere. Mi se pare prea 

mare diferența, adică sunt duble și triple. Adică, de la niște sporuri de 30%, 50%, am ajuns la salarii 

duble, de 2,5 ori. Să reanalizăm puțin și acest aspect! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul consilier, încă odată, vedeți dacă vă schimbați. 

Când am discutat aplicarea prevederilor Legii salarizării nr.153, am venit în fața dumneavoastră, cu un 

proiect de hotărâre pe care l-ați aprobat. Eu așa îmi aduc aminte. Sau poate mă înșel! În care, pornind 

de la coeficientul care se acordă vicepreședintelui, am stabilit coeficienții pe toate funcțiile: secretar al 

județului, director general, director general adjunct, director executiv, șef serviciu, șef birou, șef 

compartiment, personal de execuție. Dacă vă uitați, aveți chiar în față acești coeficienți! 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Exact. I-am văzut! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Păi…Acum, eu n-aș vrea să aplicăm aceeași 

metodologie ca și în alte părți, poate o să-mi dați exemplu. Dar, eu consider că, cel care își asumă o 

funcție de conducere, și să știți că nu-și dorește foarte multă lume o funcție de conducere în cadrul unei 

instituții, acel om care își asumă o responsabilitate trebuie și recompensat pentru acest lucru. De asta 

există șefi și personal de execuție, să existe o diferență. Salariul președintelui nu l-a stabilit Consiliul 

Județean, este stabilit prin lege. 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Asta știu. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Și al vicepreședintelui! De la vicepreședinte în jos, am 

stabilit împreună sau am votat împreună propunerea făcută de președintele Consiliului Județean, de 

stabilire a acestor coeficienți. Eu cred că atunci am discutat și am lămurit acest lucru că, într-o 

instituție, cei care își asumă responsabilitate, semnează, este normal să primească bani în plus față de 

personalul de execuție. Pe de altă parte, datorită prevederilor apărute în timp, la un moment dat, dacă 

nu ar fi fost această diferență, salariile ajungeau să se plafoneze toate la salariul vicepreședintelui. 

Pentru că este acea prevedere de a nu se depăși salariul vicepreședintelui și adăugând la cei cu funcție 

de conducere, nu mai puteai să le adaugi, dacă noi am fi avut un nivel sensibil egal. Și așa, există 

această problemă! Dar am făcut și atunci analiza, și îmi aduc aminte când am discutat, nu au scăzut 

salarii. Din contră, cele mai mari creșteri procentuale, și nu în sumă brută, evident, au fost la salariile 

de execuție! Față de salarii de 11 milioane, 12 milioane, la personalul de execuție, au crescut foarte 

mult. Deci aproape s-au dublat, dacă nu chiar și mai mult decât s-au dublat, salariile personalului de 

execuție. Dar între aceste două plaje a trebuit să operăm atunci, a mări totuși salariile personalului de 

execuție, pentru că erau foarte mici, dar și a acorda o bonificație celor care sunt pe funcții de 

conducere pentru că își asumă anumite lucruri. Și așa este normal! Am construit atunci această grilă de 

salarizare ”excesivă”, cum spuneați mai devreme, acum văd că din nou deveniți social-democrat… 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Funcțiile de conducere. La asta mă refeream. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Înțeleg, da. 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Domnul președinte, ce vreau eu să facem noi toți, 

Consiliul Județean? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Așa… 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Să ne aplecăm mai mult asupra serviciilor pe care le 

oferim și mai puțin pe întreținerea propriului aparat. În acest sens, noi trebuie să ne concentrăm pe 

drumuri județene, pe Spitalul Județean. Cam asta cred că e durerea cetățenilor. În bugetul de anul 

acesta, vreau să aveți în vedere mai mult aceste chestiuni. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Am înțeles. Dumneavoastră propuneți o reducere de 

personal? 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Vreau să revedem felul în care facem bugetul și vreau 

să vă rog, să lucrăm împreună pe el. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: În regulă. Păi materialul vine și la comisie. Comisiile 

lucrează! Acum, domnul consilier, mai mult decât atât nu pot să fac, pentru că președintele Consiliului 

Județean este cel care își asumă și transmite propunerea de buget comisiei. Comisia o analizează, își 
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pune amendamente sau dă aviz favorabil sau nefavorabil. Credeți-mă, dumneavoastră puteți să faceți 

propuneri cum ați făcut, dar să construim împreună bugetul, nu știu care e prevederea legală, cum? 

Facem o ante-ședință de Consiliu Județean în care să discutăm bugetul? Nu există o prevedere legală! 

Credeți-mă, nu e rea intenție, dar nu se poate. Pe buget semnează președintele și directorul economic, 

nu semnează liderul de grup de la opoziție… 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Ok. Pe scurt, eu solicit să mărim substanțial suma 

pentru reparații curente drumuri județene, anul acesta. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Asta da. Am înțeles solicitarea. 

Domnul consilier  Crina Ioan: Dacă îmi dați voie, domnul președinte? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog, domnul Crina.  

Domnul consilier Crina Ioan: Deci asta voiam să spun și eu, că președintele Consiliului 

Județean este inițiator. Nu cred că a depășit cheltuielile cu salariile pe care le-am aprobat anul trecut 

aici. Deci așa funcționează! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Chiar am făcut economie la cheltuielile de personal! 

Domnul consilier Crina Ioan: Președintele, aparatul propriu, propune un buget, noi îl discutăm 

în comisii, putem face amendamente. Și așa, mai înainte, m-ați acuzat că am făcut. Dacă nu le știți, mă 

angajez să vă ajut, nu e nici un fel e problemă. Dar așa funcționează asta! Președintele Consiliului 

Județean, după ce am votat bugetul, el îl pune în aplicare. Acela e, în suma respectivă se încadrează, nu 

e nimic în neregulă. Numai noi, dacă avem o altă inițiativă, cred că inițiator la buget este numai 

președintele, îi propunem, facem o modificare în el și de acolo, încolo, merge pe noul buget. Așa 

funcționează, e simplu! Nu cred că ați venit vreodată la noi sau să nu discutăm, să nu spunem. 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Vom face amendamente, e clar! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul Gâfu, vă rog. 

Domnul consilier Gâfu Cristian: Domnul președinte, dragi colegi, în primul rând, vă spun ”La 

mulți ani”! E prima ședință, să avem un an frumos, fără altercații și un an care să ne ducă spre altceva 

decât ceea ce a fost până acum. Să scoatem județul din cenușiul în care există! Din punct de vedere 

temporar, când s-au votat salariile, am avut un amendament la proiectul de hotărâre, ca salariile 

personalului cu funcții de execuție să fie mai mari. Am indicat și de unde putem să luăm. Indicam 

atunci, printre surse, de unde putem lua bani ca să dăm celor cu funcție de execuție și procentul 

funcțiilor de conducere, ca să respectăm ierarhia în timp. În ceea ce privește faptul că funcțiile de 

execuție au salariul mic și funcțiile de conducere au salariul mare, așa este, dar am fost și eu, și 

bugetar, și de execuție, și de conducere. Cred că, colegul meu voia să spună altceva! Salariile funcțiilor 

de conducere sunt mari, sunt binemeritate, dacă s-ar regăsi în rezultate, în oglindă. Nu prea avem 

rezultate din punctul nostru de vedere. Asta a vrut să spună colegul meu. Și, cu voia dumneavoastră, a 

tuturor colegilor, vom face o analiză pentru anul 2019! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă mulțumesc, domnul Gâfu. Dacă un alt coleg dorește 

să explice ce a vrut să spună liderul de grup? 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Da, eu vreau.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Ați văzut că am aprins acesta și… e frumos cum procedați. 

Domnule președinte, în primul rând, vreau să înțeleagă domnul secretar, care explica cum o ordonanță 

vine și o anulează pe ailaltă, și ailaltă pe ailaltă, trebuie să se obișnuiască și el, cu stilul de lucru al 

Guvernului Viorica. De aici i se trage. Apoi, vă dați seama, că toți au întrebat la Ministrul Muncii: ”Ce 

facem, domnule, până la urmă? Dați-ne un răspuns oficial, ca să știm, mâncăm sau nu mâncăm! Adică, 

mai mâncăm sau nu mai mâncăm.” Și până la urmă, le-a spus: ”Da, domnule, mâncați dar…de la anul, 

dacă votați” știți cum zic ei. O altă problemă care trebuie explicată. E adevărat că eu, atunci, am spus 

că salariile sunt foarte mici, dar mă refeream la cele de execuție. Chiar ceream atunci o reanalizare. Nu 

s-a putut, pentru că noi am fost cu unul sau doi mai puțini la număr. În ce privește faptul că noi ne tot 

rotim la conducerea grupului, este în statutul nostru acest lucru, ca să ne rotim la conducerea grupului 

și bine facem! De ce facem? Odată, că ne oțelim în lupta cu dumneavoastră, discursurile, cât despre 

evidențiere și afirmare nu-i nevoie, pentru că ne evidențiază site-urile de presă ale PSD-ului. Deci e 

foarte simplu! Noi vorbim și site-urile preiau și ne oglindesc cât mai frumos. Vreau să fac propunerea 

pentru Drumuri, că va urma, și n-aș mai vrea să vorbesc încă odată, să existe o posibilitate de stimulare 
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a celor care au rezultate, în sensul de a îngheța salariile la nivelul anului trecut, eventual micșorarea lor 

și să meargă pe bonusare. Adică, sectoarele, mă refer la cele contractuale, că la funcționari e mai 

problematic, dar la cele contractuale să existe, domnule, dacă sectorul deszăpezire, sectorul borne 

kilometrice, nu mai știu care sector pe acolo merge, acela trebuie să primească un anumit bonus, 

bineînțeles, raportat la fondul de salarii. Cred că aceasta ar fi o treabă stimulativă, nu rău intenționată și 

care ar prinde bine tuturor. Cât despre raportul dintre salariile de execuție și cele de conducere, știți 

foarte bine că, așa cum am  votat atunci, putem să modificăm, cum spunea foarte bine și înțelept, 

domnul Crina, putem să micșorăm. Pentru că nu trebuie să ne rupem gâtul, să rămânem agățați acolo! 

Putem, ca și într-o casă, să reducem anumite cheltuieli. Și aceasta este la îndemâna noastră! Ar fi 

absurd ca să credem că cineva înființează o societate, împrumută bani, se zdrobește doar ca să 

plătească salarii la angajați. Deci este absurd! Și eu, de absurd, mă tem! 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Mulțumesc. Legat de propunerea pe care ați făcut-o, 

încă odată, noi când aprobăm grilă de salarizare, aprobăm pentru funcționari, director general, director 

general adjunct. Există o posibilitate de reglaj la directorii instituțiilor din subordine, dar cu toții sunt 

fie funcționari publici, fie personal contractual și nu sunt diferențiate salariile. Deci e aceeași grilă de 

salarizare. Iar legat de o premiere nu cred că se poate, pentru că știu că s-a sistat acest fond de 

premiere. Nu cred că prevedere legală există, să facem diferențiat salarii la Direcția de Drumuri față de 

Direcția de Evidență a Persoanelor, ambele având același statut în cadrul Consiliului Județean Caraș-

Severin și având oameni angajați fie funcționari publici, fie personal contractual pe aceeași…cum să 

spun… Este inspector de specialitate gradul I. Că la Drumuri se ocupă de drumuri și la Evidența 

Populației se ocupă de buletine, e treaba lor! Dar, ca nivel pe acea grilă, conform Legii nr.153, sunt la 

același nivel și nu putem să facem o diferență. Nu cred că este posibil. Domnul secretar, dacă doriți, vă 

rog să spuneți din punct de vedere legal cum este. Dacă cineva dorește să completeze? Dacă nu, 

domnul secretar, vă rog. 

Domnul secretar al județului Ciobanu Darian: Mulțumesc, domnule președinte. În fapt, noi 

am menținut coeficienții de salarizare. Creșterea e dată de salariul minim brut garantat în plată, prin 

hotărârea de Guvern, de la 1900 la 2080, înmulțindu-se, dă salarizarea. Acum, sunt mai multe 

inechități, dar Legea nr.153, la art.11, foarte sintetic, face trimitere să stabilim noi, salariile. Nu dă nici 

un prag maximal, nici un prag minimal, ci, iar printr-o altă normă de trimitere, spune că, cel mai mare 

salariu este cel al vicepreședintelui. Și atunci, a trebuit să ne ghidăm după principiu, principiul 

importanței sociale a muncii, principiul nediscriminării și așa mai departe. Acum, dacă e o inechitate, 

și am spus-o, e părerea mea și mi-o mențin, salariile pe funcțiile de execuție, chiar și pe funcțiile de 

conducere, între aparatul de specialitate al Consiliului Județean, care teoretic ar trebui să fie elita, și 

serviciile publice din subordine, sunt la fel, fără nici un fel de diferențiere. Consiliul Județean, aparatul 

Consiliului Județean, are și un rol de control, de coordonare. Or, nu se reflectă treaba asta! Dacă noi 

mărim funcțiile de execuție, nu le mărim strict și exclusiv pe aparat, ci le ridicăm pe întreg sistemul. 

Înțelegeți ce spun? Doi: dacă am duce mai în jos, s-ar crea o altă inechitate. Ar fi o prăpastie între 

salariul vicepreședintelui, da, coeficient 8 și restul coeficienților. Cu cât să începem? Cu 5? Cu 3? Vă 

dați seama că trebuie să existe o diferențiere între, eu știu, secretar al județului și ultima funcție de 

execuție. Dacă mergem la virgule, la zecimale, nu se reflectă nicăieri. 

Domnul consilier Teodorescu Mircea: Cu tot respectul, se pot scădea coeficienții la funcțiile 

de conducere prin hotărâre de Consiliu Județean. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: La toate? Peste tot? Aia vă spunea, că nu doar la aparatul 

propriu. 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: De conducere! 

Domnul președinte  Silviu Hurduzeu: Dar nu doar la aparatul propriu. 

Domnul consilier Teodorescu  Mircea: Bineînțeles, toate direcțiile!  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bun. Dacă mai sunt alte propuneri? Dacă nu mai sunt, o 

să supun la vot fără a mai…doar spun titlul proiectului de hotărâre, pentru că le-am discutat. 

* 

Se trece la discutarea punctului 10 al ordinii de zi şi anume:  

10.Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul aparatului propriu al Consiliului Județean Caraș-Severin. 
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Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 4 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 5 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 6 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 7 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 8 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 11 al ordinii de zi şi anume:  

11.Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul aparatului propriu al Direcției Generale de Asistență Socială și 

Protecția Copilului Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 4 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 5 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 6 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 7 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 8 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 12 al ordinii de zi şi anume:  

12.Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul Direcţiei de Evidenţă a Persoanelor a Judeţului Caras-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 4 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 5 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 6 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 7 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 8 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 13 al ordinii de zi şi anume:  

13.Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul Direcției de Drumuri Județene Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate.  

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 4 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 5 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 6 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 
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Articolul 7 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 8 cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. 

Ținând cont de faptul că este ședință extraordinară, nu mai avem alte puncte pe ordinea de zi. 

Vă mulțumesc. Un an nou plin de realizări, dați-mi voie să vă urez și eu! Ne întâlnim probabil înspre 

sfârșitul lunii, în ședință ordinară. 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie. 

 

 

 

 

 

 

                PREȘEDINTE,                                       SECRETARUL JUDEŢULUI, 

          Silviu HURDUZEU                                   Darian CIOBANU 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                    FP/FP/ 1 ex.  
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